
1 

Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 
dňa 3.9. 2019 

 

Prítomní: Ing. Filip Kaľavský, Mgr. Miroslav Dufinec, JUDr. Tímea Sotáková, Mgr. Erika 
Šimková, Mgr. Michal Korpa, Lukáš Očenáš, Róbert Kunč  

Prizvaní: PhDr. Milada Tomková, PhDr. Alena Vasiľová, PaedDr. Martin Molnár, Mgr. Eva 
Raffayová, Mgr. Gabriela Kramáreková 
 
Program:  
 

1. 43. ročník michalovskej hudobnej jesene  
2. Vyhodnotenie kultúrneho leta 
3. Podiel kultúrnych zariadení v správe KSK na rozvoji kultúry v meste Michalovce počas 

leta 
4. Rôzne 
 

 
 
Z účasti na zasadnutí Komisie kultúry sa ospravedlnili PhDr. Jana Cibereová, MUDr. Iveta 
Jasovská, PhDr. Karina Obšatníková, Mgr. Lenka Juročková. Zasadnutie komisie otvoril a viedol 
predseda komisie Ing. Filip Kaľavský, ktorý privítal prítomných a dal hlasovať za program 
zasadnutia.   

 

R o k o v a n i e 

1. 43. ročník michalovskej hudobnej jesene  
 
Riaditeľka MsKS informovala prítomných členov komisie, že po skúsenostiach z minulých 
rokov pripravili dva koncerty. Prvý sa uskutoční 29. septembra, vstúpi v ňom poľský klavírny 
virtuóz Valechek. Podotkla, že to bude to stretnutie Chopin a Beatles. Bude to čosi nové 
a zaujímavé. Druhým koncertom bude profesionálny koncert, vystúpenie La Gioia a Simple 
Lounge Quarett. Koncert sa uskutoční 11. novembra. Po týchto koncertoch nastupujú žiaci 
ZUŠ so svojimi koncertami.  
 
 
Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie informáciu o 43. ročníku michalovskej 
hudobnej jesene. 
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2. Vyhodnotenie kultúrneho leta 
 

Riaditeľka Milada Tomková informovala, že leto bolo bohaté a pestré. Počas leta bolo 
uskutočnených 19 akcií a 4 výstavy. Otvorili ho prvým letným dňom, Mihaľovskimi deskami 
na tribuňe. Michalovský organ odštartoval 26. júna. Uskutočnilo sa 5 koncertov –  vystúpili 
umelci z Českej republiky, Maďarska, Veľkej Británie a z Ukrajiny. Spolupodieľali sa na 
Zemplín Veteran ralley, na Dni Močarian. Na tribúne mohli Michalovčania vidieť 
predstavenie Don Quijote de la Mancha, v podaní Divadla Klaunika z Brna v rámci projektu 
Kultúra bez hraníc. MsKS sa podarilo uskutočniť výstavu Výber z tvorby insitných maliarov 
z Kovačice. Nechýbali Zemplínske slávnosti. Vystúpilo na nich 33 súborov, skoro 1000 
účinkujúcich. Súčasťou slávnosti bol sprievod mestom, živé pozvánky, Karička, ktorú tento 
rok tancovalo 593 tanečníkov, nechýbali tiež holúbky. Nóvum slávnosti bolo, že boli tri dni, 
že program sa premietal na veľkoplošnej obrazovke, že bola aj módna prehliadky ľudových 
krojov a nedeľu boli Služby božie. Zahraničnými hosťami slávností boli DMFS Holúbek 
z Ostravy a Ardealul z Rumunska. O týždeň na to sa uskutočnil Zemplínsky jarmok. Pri 
slávnostnom otvorení nechýbali Živé sochy, DFS Zemplínik. Tento rok sme tu mali aj 7 
partnerských miest.  Program bol pestrý – či už atrakcie z maskami a cyklokárov, prejazd 
motocyklov, koncert hudobných skupín alebo Ulička remesiel, Tvorivá dielňa pre deti. 
Súčasťou jarmoku bola aj Výstava drobnochovateľov, Súťaž v petangu a  prenosné 
planetárium. MsKS participovalo aj na príprave Dňa Topoľančanov. V tomto roku od 19. – 22. 
augusta bol v našom meste aj Bažant Kinematograf. Nechýbali ani v tomto roku Špacirki po 
varošu. 
Čo sa týka návštevnosti, aj Zemplínske slávnosti aj zemplínsky jarmok boli výnimočné.  
 

• Róbert Kunč – poďakoval MsKS za program v lete. Skonštatoval, že sa podarila aj 
propagácia a taktiež výzdoba. Takto má podľa neho vyzerať leto  

• Tímea Sotáková – taktiež poďakovala za skvelý program 
• Erika Šimková poďakovala sa taktiež za skvelý program a skonštatovala, že dôkazom 

toho, že to bolo skvelé boli ľudia 
• Lukáš Očenáš – povedal, dôkazom toho, že to bolo skvelé boli aj mladí ľudia 
• Filip Kaľavský – sa taktiež pripojil k poďakovaniam a dodal, že či by sa program 

nemohol rozšíriť o ďalšie dva týždni, jeden víkend napríklad koncert hudobných skupín 
a ďalší víkend premietanie kina na námestí 

• Predseda sa u pani riaditeľky informoval koľko sú celkové náklady na prevádzkovanie 
kina? Informoval sa či je Kino v pluse. 
 Riaditeľka odpovedala, že pokiaľ je zvýšený príjem, sú zvýšené odvody. Nie je 

tam fixný náklad na film. Keď sa do toho zarátajú odvody z hrubých tržieb, 
média, odvody na dane a poplatky, SOZU, a platy zamestnancov vychádza to 
v podstate 1:1 alebo tam bude ešte čosi chýbať. 

• Predseda konštatoval, že ak sa prevádzkujú komerčné kiná, tak účelom zisku. 
 Riaditeľka odpovedala, že sú príspevkovou organizáciou, nie je vytvorená za 

účelom zisku. 
• Predseda ďalej konštatoval, že nikde nie je napísané, že nemôžu vytvoriť rezervu do 

budúceho roku. 
 Riaditeľka odpovedala, že ak sa aj vytvorí rezerva, nie je to zisk, závisí to od 

Mesta, či tú rezervu MsKS nechá alebo sa to odvedie na účet. 
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3. Podiel kultúrnych zariadení v správe KSK na rozvoji kultúry v meste Michalovce 

počas leta 
 
Zemplínska knižnica Gorazda Zvonického 
 
Riaditeľka knižnice Alena Vasiľová prítomných informovala, že svoj program sa snažili upriamiť 
pozornosť na deti. Počas mesiacov júl - august bola na prízemí knižnice umiestnená výstava 
Ilustrácie Emílie Jesenskej z knihy  Branislava Jobusa  Žubrienky Inštalatérky. Túto výstavu 
si požičali z knižnice z Piešťan. Na pôde knižnice sa stretávajú členovia literárneho klubu 
Čriepky – senior. 27. júla sme si pripomenuli 24 rokov od úmrtia Gorazda Zvonického, takže 
toto stretnutie bolo venované práve jemu.  
Hlavným programom knižnice počas leta bol Kniholand – detský tábor. Bol počas dvoch 
turnusov, každého turnusu sa uskutočnilo cca 30 detí. Na pôde knižnice sa už niekoľko rokov 
stretávajú členovia Českého spolu. Boli tu usporiadané dve prednášky – Česká hudba Bedřich 
Smetana a Antonín Dvořák. Tieto prednášky boli zorganizované vďaka podpore Fondu na 
rozvoj kultúrno-národnostných menšín. Počas letných prázdnin bolo vypožičaných približne 
23 tisíc titulov kníh a zapísali približne 80 nových čitateľov.  
 
Hvezdáreň  
 
Zdeňek Komárek z Hvezdárne v Michalovciach informoval prítomných o tom, že cez prázdniny 
je činnosť prevádzkovaná na polovicu, keďže sú viazaní práve na deti, mládež a školy. Prvý 
prázdninový týždeň mali Letný astronomický tábor na Zemplínskej šírave pre 17 detí. 
V auguste mali pre stredoškolákov a vysokoškolákov zorganizované Letné astronomické 
praktikum na Hvezdárni v Roztokoch. Zo 16. na 17. júla bolo úplne zatmenie Mesiaca. 
Pracovníci Hvezdárne boli pracovníci na Námestí slobody, kto chcel, mohol toto zatmenie 
pozorovať. Počas júna, júla a augusta bola vo Hvezdárni sprístupnená výstava fotografií 
a plagátov k 50. výročiu pristátia človeka na Mesiaci. Hvezdáreň navštívilo 12 detských 
táborov, čo je približne 300 detí. Hvezdáreň tu bola ja pre  turistov / Česká republika, 
Nemecko, Rakúsko/, bolo to približne 18 exkurzií pre približne 100 turistov. Počas celých 
prázdnin pripravili pracovníci Hvezdárne 30 podujatí pre približne 400 návštevníkov.  
 
Zemplínske múzeum  
 
Pani Fuchsová zo Zemplínskeho múzea prítomných informovala, že činnosť múzea bola, tak, 
ako minulý rok, ovplyvnená rekonštrukciou kaštieľa, v ktorom múzeum sídli. Čo je však 
pozitívne počas letných mesiacov sa rekonštrukcia skončila  a múzeum slávnostne otvoria 21. 
septembra. V letných mesiacoch však pracovníci múzea pripravovali podujatia mimo 
priestorov múzea. Začiatkom mája sa uskutočnilo podujatie Múzeum v Kerte, ktorým sa 
múzeum zapojilo do Medzinárodného dňa múzeí. Podujatie sa nieslo v duchu prvej ČSR. V júni 
múzeum pokračovalo v spolupráci s podnikateľskými subjektami v meste. V Sladovni pripravili 
Medzinárodný deň detí, rovnako tak v Syrárni Bel. V syrárni sa tiež zúčastnili na 
zamestnaneckom dni Bel day. V polovici júna sa v priestoroch Zlatého býka uskutočnila súťaž 
pre žiakov Michalovce – moje mesto, jeho história a súčasnosť. Vyhlasovateľom tejto súťaže 
je primátor mesta a organizátorom ZŠ T. J. Moussona. Súťaže sa zúčastnilo 21 žiakov spolu s 
pedagógmi. Na príprave súťaže participujú aj pracovníci Zemplínskeho múzea. Mesiace júl 
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a august patria Špacirkom na kaveju. V júli sa uskutočnili dve stretnutia, témami stretnutí boli 
Historické a súčasné centrum mesta Michalovce  a Michalovce ako sídlo Zemplínskej župy. 
V auguste to taktiež boli dve stretnutia, témami boli, Udalosti roku 1968 a Udalosti roku 1944. 
V auguste bola na námestí v Galérii pod nebom otvorená a sprístupnená výstava venovaná 
100. výročiu Československého červeného kríža.  
 
Zemplínske osvetové stredisko 
 
Anna Mondoková zo Zemplínskeho múza prítomných informovala o aktivitách Zemplínskeho 
múzea. Na začiatku leta pripravili dva turnusy denného letného tábora Zoskáčik. Participovali 
na Jánskych ohňoch nad Šíravou, je to TOP podujatia Terra Incognita. Ďalším podujatím bolo 
Rockové popoludnie v Jenkovciach. Nesmú chýbať ani aktivity Folklórneho súboru Zemplín, 
ktorého je ZOS zriaďovateľom. V auguste boli členovia súboru na festivale v maďarskom 
Sárvári. A taktiež sa členovia súboru zúčastnili nahrávania relácie S úsmevom po Slovensku. 
V závere augusta ZOS participovalo na Festivalovej Podhorodi. Zemplínske osvetové stredisko 
participovalo taktiež na Zemplínskych slávnostiach, kde z externých finančných prostriedkov 
z Fondu na podporu umenia pripravilo program dedinských folklórnych skupín.  
 
 
 

4. Rôzne 
 

• Riaditeľka MsKS pozvala prítomných na podujatie Kde je Geli? Je zamerané na 
prevenciu šikany a podobne. Je pripravený v spolupráci s Úradom práce sociálnych 
vecí a rodiny a Divadlom pri fontáne. Podujatie bude 17. septembra 

• Lukáš Očenáš sa informoval ako dopadla premiéra filmu. Prítomní zhodnotili, že to je 
veľmi kvalitne natočený film. 

• Predseda sa u riaditeľky informoval či je už väčší poriadok vo veľkej sále MsKS odkedy 
sa v kine v stredu nepredáva popcorn. 
 Riaditeľka odpovedala, že sála je špinavá a spoločnosť si prenajala priestor, 

ktorý mu bol schválený vo vestibule MsKS. Niekto im nebráni v ich činnosti, 
ale nevidí dôvod, aby im niekto hovoril o tom, čo je dovolené a čo sa môže 
robiť vo veľkej sále MsKS. 

 
 
 
 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť.  
Ďalšia komisia sa uskutoční 8. októbra o 14.00 hod.  
 
 

Ing. Filip Kaľavský v. r. 
                                                                                                                        predseda komisie 

 

 

Zapísala: Mgr. Adela Kalaninová 


